
MELIORACIJA POLJSAK

Kdo bo plačal tako drago
šolo?!

To vprašanje se nam je utrnilo ob zaključkih, ki so jih sprejeli
na sestanku vseh prizadetih in tistih, ki so pristojni za melioriza-
cijo kmetijskih površin južno od Vodic, v javnosti bolj znanih kot
melioracija Poljšak. Zaključili so jo z ugotovitvijo, da se morajo
melioracijska dela izvesti tako, da ne bodo ogroženi viri pitne
vode.

Zato je potrebno, da se izdela ekološki elaborat v sodelovanju
Univerzitetnega zavoda za zdravstveno in socialno varstvo, upo-
števa zahtevke sanitarnega inšpektorja in pridobi ustrezno
poprejšnje soglasje v projektni dokumentaciji, na podlagi katere
bo možno po pridobitvi gradbenega dovoljenja takoj nadaljevati
z deli. Vse lepo in prav, bi rekli. Na eni strani gre povsem
razumeti inšpekcijsko službo, ki za nadaljevanje del ne bo dala
soglasja, dokler v projektu ne bo opredeljeno zavarovanje pitne
vode. To pa pomeni, da se mora najprej ugotoviti kakovost
podtalnice, pripisati je treba uporabo kemičnih snovi za gnojenje
obdelovalnih površin in preprečiti, da bi se v meliorizacijske jarke
izlivale fekalne vode in nenazadnje ugotoviti, od kod količine
arzena v mulju Šinkovega turna, in Zvezo ribiških družin, ki se
prav tako ne strinjajo z izvajanjem melioracijskih del, ker imajo
pomisleke glede dodatnih poplav in fekalnih odplak v ribogojni-
cah na tem področju.

Na drugi strani pa gre razumeti tudi investitorja Kmetijsko
zadrugo Medvode oz. Mercator-Invest, ki je sicer brez gradbe-
nega dovoljenja, a z denarjem, ki ga je na osnovi projekta in
soglasij dobila od republike, začela z deli in jih mora zaradi hitro
usihajočega denarja, tudi nadaljevati.

Poleg tega je zadruga časovno omejena, saj je zdaj za kmeta
»mrtva sezona« in z melioracijo ne bodo ovirali kmetov pri delu
na poljih.

Povsem nerazumljivo in zaskrbljujoče ob vsem tem pa je, da je
ta melioracija, s katero naj bi pridobili okoli 600 ha kakovostne
obdelovalne zemlje za intenzivno obdelovanje, bila načrtovana že
pred petimi leti in da se nihče od odgovornih ni zganil. saj so že
takrat tekle fekalne vode in so krajani Vodic nenehno opozarjali,
da je nujno vodarno Skaručna zaščititi, ker je to pomemben vir
pitne vode za mesto Ljubljana.

Po toči zvoniti je prepozno, boste rekli, pa vendar, kdo bo
plačal tako drago šolo? Gotovo zanamci, ki jim bo ostal grenak
priokus, da so se rodili v času, v katerem se vsi le še sprenevedajo
in skrivajo za kolektivno odgovornostjo.

Gotovo bi na tem sestanku morali doreči, da bo ne glede na
drag elaborat, katerega plačnik mora biti investitor, obdelovanje
zemlje zelo omejeno, saj to področje spada v drugi in tretji
varnostni pas, ki zahtevata strogi nadzor, ker sta namenjena
neposredni zaščiti črpališč pred onesnaževanjem in varovanju
toka podtalnice proti Črpališčem. Zelo draga bo tudi gradnja
kanalizacije, ki je pa nujna za odgnojevanje s farm. Le kmetijska
zadruga Medvode, je dala jasno vedeti, da denarja za izpolnitev
vseh pogojev nima, pa tudi v njihovi pristojnosti niso. V.V.


